

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix- Travail- Patrie

MINISTERE DES FINANCES

SECRETARIAT GENERAL

PROGRAMME SUPERIEUR DE SPECIALISATION
EN FINANCES PUBLIQUES

N°24/...../C/MINFI/SG/PSSFP/PCP/PCS/UPAAS/AT



(237) 22227681 -22233706

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace- Work- Fatherland

MINISTRY OF FINANCE

GENERAL SECRETARIAT

ADVANCED PROGRAM OF SPECIALISATION
IN PUBLIC FINANCE

Yaounde, On 10 JUL 2024

THE MINISTER OF FINANCE

AND

THE RECTOR OF THE UNIVERSITY OF YAOUNDE II-SOA

ANNOUNCEMENT

A call for application is launched for entry into level 1 of the Master's cycle of the Advanced Program of Specialisation in Public Finance, for the academic year 2024/2025, at the lone centre in Yaounde.

This call for application concerns the following disciplines, according to the number of places specified below:

I. Face-to-face training (on campus learning)

- Public Economics and Public Management: 25 places;
- Taxation, Finance and Public Accounting: 25 places;
- Territorial Governance and Local Public Finance: 25 places;
- Public Procurement and Public-Private Partnerships: 25 places;
- Audit and Control of Public Finance: 25 places.

II. Distance learning (E-Learning)

- Public Economics and Public Management: 10 places;
- Taxation, Finance and Public Accounting: 10 places;
- Territorial Governance and Local Public Finance: 10 places;
- Public Procurement and Public-Private Partnerships: 10 places;
- Audit and Control of Public Finance: 10 places.

A.) Conditions to be fulfilled

Candidates of both sex with the following criterial may apply;

1. Be a holder of a university degree with educational background in Economics, Management, law and related disciplines.
2. Have at least five (5) years of experience in a service or structure directly related to public finance.

B.P: 2332 Yaoundé - Messa Tél. : + (237) 697 92 13 32/677 25 72 72/674 27 90 14

Web : www.pfinancespubliques.org - e-mail : info@pfinancespubliques.org

NB: Validation of prior learning and experience may prevail depending on the coherence between the training and the professional project of the candidate.

B.) Composition of the application file

The complete application files must reach PSSFP campus in Yaounde (door 231), latest 13th September 2024 at 3.30 pm. All documents of the candidates must imperatively, include the following documents:

- 01 registration form to be downloaded at <http://www.pfinancespubliques.org>;
- 01 certified copy of the required diploma (Degree) duly signed by the competent academic authorities, dated less than three months old;
- 01 legalized photocopy of the birth certificate, dated less than three months;
- The transcripts of the degree cycle duly signed by the competent academic authorities;
- A detailed CV;
- A letter of motivation;
- A certificate of service and an authorization from the employer are required if applicable;
- 01 large stamped envelope bearing the applicant's address;
- A receipt of payment from the "**Crédit Mutuel d'Investissement du Cameroun**"(CREMINCAM) of the sum of fifty thousand (50,000) CFA francs as application fees, or money order addressed to the Administrative and Financial Officer of PSSFP, BP: 2332 Yaoundé-Messa.

C.) Selection

The selection shall be made on the basis of:

1. Study of File and interview in front of a jury for candidates who have subscribed to the face-to-face training modality;
2. Study of File only for candidates who have subscribed to the distance learning mode.

D.) Admission

The final results will be published by a joint announcement of the Minister of Finance and the Rector of the University of Yaounde II-SOA.

Done in Yaounde on, 10 JUL 2024.

**THE RECTOR OF THE UNIVERSITY OF
YAOUNDE II-SOA**



THE MINISTER OF FINANCE



(Handwritten mark)

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix- Travail- Patrie

MINISTERE DES FINANCES

SECRETARIAT GENERAL

PROGRAMME SUPERIEUR DE SPECIALISATION
EN FINANCES PUBLIQUES

N°24/...../C/MINFI/SG/PSSFP/PCP/PCS/UP/AS/AT



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace- Work- Fatherland

MINISTRY OF FINANCE

GENERAL SECRETARIAT

ADVANCED PROGRAM OF SPECIALISATION
IN PUBLIC FINANCE

Yaoundé, le 10 JUL 2024

LE MINISTRE DES FINANCES

ET

LE RECTEUR DE L'UNIVERSITE DE YAOUNDE II-SOA

Communiquent

Un appel à candidatures est lancé pour l'entrée au niveau 1 du cycle de Master du Programme Supérieur de Spécialisation en Finances Publiques, au titre de l'année académique 2024/2025, au centre unique de Yaoundé.

Cet appel à candidatures concerne les filières suivantes, selon le nombre de places ci-après précisé :

I. Formation en présentiel

- | | |
|---|------------|
| • Economie Publique et Gestion Publique: | 25 places; |
| • Fiscalité, Finance et Comptabilité Publique: | 25 places; |
| • Gouvernance Territoriale et Finances Publiques locales: | 25 places; |
| • Marchés Publics et Partenariats Public-Privés: | 25 places; |
| • Audit et contrôle des Finances Publiques : | 25 places. |

II. Formation à distance

- | | |
|---|------------|
| • Economie Publique et Gestion Publique: | 10 places; |
| • Fiscalité, Finance et Comptabilité Publique: | 10 places; |
| • Gouvernance Territoriale et Finances Publiques locales: | 10 places; |
| • Marchés Publics et Partenariats Public-Privés: | 10 places; |
| • Audit et contrôle des Finances Publiques : | 10 places. |

A.) Conditions à remplir

Peuvent faire acte de candidature, les personnes des deux sexes présentant les caractéristiques suivantes :

1. Etre titulaire d'un diplôme universitaire de niveau BAC +3 avec une formation de base en économie, gestion, droit et discipline assimilée.
2. Justifier d'une expérience d'au moins cinq (05) ans dans un service ou une structure ayant un lien direct avec les Finances Publiques.

NB : La validation des acquis et de l'expérience peut prévaloir en fonction de la cohérence entre la formation et le projet professionnel du candidat.

B.) Composition du dossier de candidature

Les dossiers complets de candidature doivent parvenir au bureau de la scolarité du PSSFP à Yaoundé-Messa (porte 231), au plus tard le **13 septembre 2024 à 15h30 min.** Ils doivent impérativement, pour tous les candidats comporter les pièces suivantes :

- 01 fiche d'inscription à télécharger à l'adresse <http://www.pfinancespubliques.org>;
- 01 copie certifiée conforme du diplôme exigé (licence) dûment signés des autorités compétentes, datant de moins de trois mois ;
- 01 photocopie légalisée de l'acte de naissance, datant de moins de trois mois;
- Les relevés de note du cycle de licence dûment signés des autorités compétentes ;
- Un CV détaillé ;
- Une lettre de motivation ;
- La présence effective au poste ou une autorisation de l'employeur sont requises le cas échéant ;
- 01 enveloppe 4*4 timbrée au tarif réglementaire et portant l'adresse du candidat ;
- Le reçu de versement au « **Crédit Mutuel d'Investissement du Cameroun** », d'une somme de **cinquante mille (50 000) FCFA** au titre de droits de candidatures, ou un mandat-lettre adressé à Monsieur le Responsable administratif et financier du PSSFP, BP : 2332 Yaoundé-Messa.

C.) Sélection

La sélection se fait sur :

1. Etude de dossier et entretien devant un jury pour les candidats ayant souscrit à la modalité de formation en présentiel ;
2. Etude de dossier uniquement pour les candidats ayant souscrit à la modalité de la formation à distance.

D.) Admission

Les résultats définitifs seront publiés par un communiqué conjoint du Ministre des Finances et du Recteur de l'Université de Yaoundé II-SOA.

Fait à Yaoundé le, **10 JUIL 2024**

**LE RECTEUR DE L'UNIVERSITE DE
YAOUNDE II-SOA**

LE MINISTRES DES FINANCES

